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I přes velké vášně, které plály kolem funkce
prezidenta, jste nakonec nejžhavějším kandi-
dátem opět vy. To asi musí být příjemný
pocit, když i na počtvrté vás veřejnost chce?

(úsměv) Nebyl jsem napevno rozhodnutý, zda
budu do dalšího volebního období kandidovat,
ale lidé kolem mě opět přemluvili.

Zatím z oblastí zazněl jediný návrh na proti-
kandidáta, předsedu skokové komise a stře-

dočeské oblasti, kolínského Václava Drbala,
i když přímo na Konferenci mohou být pře-
dloženy další návrhy.

Já si totiž myslím, že většina lidí, a možná ani
Vašek, si vůbec nedokáže představit, co všechno
taková funkce obnáší. A i když je všechna práce
zadarmo, měli by se funkci věnovat tak, aby to šlo
dopředu. Navíc je třeba, aby se ve všeobecných
funkcích, myslím třeba ve Výkonném výboru
nebo v Radě, pracovalo pro všechny disciplíny. Já

jsem sice skokan, ale nemůžu preferovat jenom
skoky, všechny disciplíny jsou přeci důležité!

Je možné, aby byl prezidentem nepražák?
Určitě ano, ale musí si uvědomit, že bude tak

dva až třikrát týdně v Praze jako já. Je třeba nejen
řešit věci na sekretariátu, ale také zúčastňovat se
jednání ČSTV, ČOV, se Sazkou, porad předsedů
svazů, zkrátka těch povinností je nad rámec před-
stav většiny našich členů.
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Již tři čtyřletá volební
období stojí v čele České
jezdecké federace. V květnu se
konají volby a Jaroslav
Pecháček je opět, podle zpráv
z oblastí, největším favoritem.

Text Zdena Motyginová
Foto Tomáš Holcbecher

Generálního
partnera
budeme
hledat dál
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Co nového ve Stanovách?
Květnová Koference přinese kromě voleb

zřejmě i změny v základním dokumentu ČJF, čímž
jsou Stanovy. Můžete nás seznámit s těmi nejdů-
ležitějšími návrhy?

Ten nejhlavnější je v článku členství. Každý člen
jezdeckého klubu (subjektu ČJF), jenž bude chtít
být členem ČJF, musí podepsat přihlášku do ČJF.
Má totiž právo vybrat si, které organizace chce být
členem. Je pravda, že nám zřejmě ubudou čle-
nové. A také je třeba zvážit všechna administra-
tivní úskalí, jejichž souvislosti většina jezdecké
veřejnosti nevnímá.

Aha, a budu-li členem klubu, a ne členem
ČJF, nemůžu se účastnit závodů?

Ne, protože jezdeckou licenci může mít jenom
člen ČJF. Já již delší dobu navrhuji, že bychom
mohli postupovat jako na Slovensku – tam člen SJF
platí 10 eur roční příspěvek, licentovaný člen ještě
dalších 10 eur.Tzn. celkem 500 Kč platí licentovaní
(u nás stojí licence také 500 Kč), a ti ostatní 250 Kč.
To by nám celkem v rozpočtu pomohlo, protože
musíme počítat s tím, že nám od Sazky v rozpočtu
každoročně chybí 4 miliony. Ještě že hospodaření
ČJF se daří držet vyrovnaně, protože jsou třeba
svazy, kde jsou na tom Qnančně velmi špatně.

Musí být člen ČJF členem klubu?
Právě to se zapracovává do nového návrhu.

Protože fyzické osoby OSVČ mohly být členem
ČJF na základě živnostenského listu, dle nejno-
vějšího návrhu by mohly být členem ČJF bez
členství v jezdeckém klubu – právnické osobě.

Kdo vlastně může podávat připomínky ke
Stanovám?

Každý člen ČJF. Pokud pošle svůj návrh do ter-
mínu Konference ČJF a bude-li smysluplný,
dr. Toman jej tam zapracuje.

Budu-li členem klubu, ale ne členem ČJF,
spadá na mě pojištění, které má ČJF sjed-
nané s ČSTV?

Nespadá.

A jak je to s hobby závody nebo VT, kde se
startuje bez licencí?

Dle mého názoru by i účastníci hobby závodů

a VT měli být členy ČJF, protože kdyby došlo
k úrazu, tak nejsou pojištění.

Dalším celkem zásadním návrhem je změna
kompetencí jednotlivých orgánů. Tak třeba
o výši příspěvků ČJF by měla nově rozhodo-
vat dvanáctičlenná Rada, a ne nejvyšší
orgán, Konference. Asi nečekáte, že to Konfe-
rence schválí, to by byla sama proti sobě…

Myslím si, že by to bylo operativnější. Před-
stavte si, že 4 roky trvalo, než se upravily poplatky
za licence.

To zřejmě vypovídá o nevoli nejširší základny
na jejich zvýšení, ne? A Rada také občas není
až tak kompetentní (nový návrh počítá na-
příklad s tím, že Rada již nebude rozhodovat
o přidělení mistrovství republiky – to bude
mít v kompetenci VV)…

Členové rady však všechny návrhy musí nej-
prve prodiskutovat na svých oblastech a přijít pak
na zasedání s názorem zastupujícím většinu.

Nakonec z návrhu vypadla právní subjekti-
vita oblastí, ale Karlovarská ji už má, ne?

Právní subjektivitu již mají kluby, kdyby ji měla
oblast, bylo by složité deQnovat její vztah k ČJF.
A o akci Karlovarské oblasti nikdo nevěděl! Na její
poslední konferenci jsem byl, tam se sice o právní
subjektivitě mluvilo, ale žádné Stanovy se ne-
schvalovaly. Oblastní Stanovy musí vycházet ze
Stanov ČJF, a zástupci této oblasti je ani nikomu
neukázali! Platily od února a já jsem se o tomto
procesu dozvěděl až v březnu, zcela náhodou.
Počet oblastí a krajů schvaluje konference. V Kar-

lovarské oblasti k tomu přistoupili tak, že zrušili
tu bez právní subjektivity a nahradili ji oblastí
s právní subjektivitou, takže v podstatě založili
jinou. Což je formálně a legislativně zcela ne-
správně. Narychlo tedy svolali mimořádnou kon-
ferenci kraje, kde by měli schválit Stanovy.

V současné situaci sice oblasti nemají právní
subjektivitu, ale již nyní mohou řešit některé věci
samy. Máme právnicky zpracovanou plnou moc,
která se týká např. uzavírání pracovních a spon-
zorských smluv a podávání žádostí na granty.

Další změna se týká oblastních sekretářů?
Ano, neměli by být členy oblastního výboru.

Jsou jediní, kteří jsou placeni.

A další změny?
Ty se týkají Disciplinární a původně Dozorčí,

nyní nově pojmenované Kontrolní a revizní ko-
mise. Za prvé stanovují, kdo nemůže a může být
volen a pro Kontrolní komisi je tam konkretizo-
vaná činnost, nyní může kontrolovat hospodaření.

Kauza Severní Morava
To bude zřejmě reakce na dění v severomo-
ravské oblasti, kde se ztratila celkem vysoká
část z vybraných poplatků – kde se podle vás
stala chyba?

Zatím nevíme závěry, probíhá vyšetřování
a žádné obvinění doposud nepadlo. Ovšem první
chybou bylo založení soukromého účtu, na který
peníze chodily. Což na centrální ČJF v Praze nikdo
nevěděl. Nyní prohlašují, že to nevěděli ani čle-
nové oblastního výboru. Druhý problém byl, že
byl založen na jméno Šalamonová a jediný přís-
tup na účet měla ona. Výpisy z jejího účtu nám
nikdy nedala, neboť řekla, že je to její soukromý
účet. Naše ekonomka na to přišla, na sekretariátě
to sdělila, ale bývalý generální sekretář tomu asi
nevěnoval pozornost. Teprve až jsem to zjistil asi
za rok, rozjely se kontroly a následně i žaloba
a trestní oznámení. Dluží nám bohužel i za rok
2010 – Helena Šalamonová vybrané peníze za ur-
čitý rok odváděla až začátkem roku následujícího
(což není nestandardní), ale použila nově vybrané
peníze a takto to každý rok překrývala. Jak se to
celé vyřeší, nikdo neví. Nám dluží oblast, a když
jsem navrhl oblasti splátkový kalendář, samoz-
řejmě nikdo nesouhlasil.

Z úst jednoho ze sekretářů jsem však za-
slechla, že systém soukromého účtu byl geni-
ální nápad pro lepší organizaci
a manipulaci. Praxe, kdy byl účet veden
u krajského výboru ČSTV, byla prý totiž
strašně složitá…

Ano, ta manipulace byla opravdu složitá,
a kdyby šlo do tuhého, vůbec nám tyto peníze
nemusely být poslány.

�

Koňská akce v ČR, která mi zůstala v srdci?
� Mistrovství Evropy juniorů a mladých

jezdců, Praha 2008
Koňská akce v zahraničí, která mi zůstala
v srdci?
� Mistrovství Evropy seniorů ve skocích,

San Patrignano 2005

Motto, kterým se řídím:
� Když nejde o život, jde o…
Kůň, na kterého nezapomenu:
� Amor, Faust
Kolik hodin týdně věnuji prezidentování?
� 20

� KoÀská akce v âR, která mi zÛstala v srdci?

�Sportovní centra mládeže hodnotí Ing. Pechá-
ček jako úspěšná – také úřadující mistryně repu-
bliky mladých jezdců Petra Skřivanová v něm pod
vedením Jiřího Pecháčka několik let trénovala.



Kromě žaloby na H. Šalamonovou nevede
ČJF žádný soudní spor?

Ne. Ten s A. Pejosem jsme u Nejvyššího soudu
vyhráli. I přesto, že měl dobrého poradce…

Dobře, ale musíte uznat, že dr. Staněk měl
v lecčems pravdu – třeba ohledně nyní na-
vrhovaného členství v ČJF…

Ano, určitě. Ovšem většina toho, co dr. Staněk
navrhoval, byla zřejmě kvůli způsobu jeho vy-
stupování předem zavrhnuta.

na peníze od Sazky nespoléháme
Když už jsme u těch Cnancí, dluží Sazka něco
naší federaci?

Ne. Od roku 2008 nedošla ani koruna, i když
za ten rok zástupci ČSTV tvrdí, že dluh tam je.
Ovšem podle mě je těch 125 milionů nevyma-
hatelných. A od roku 2009 už se na valné hro-
madě ČSTV s žádnými penězi Sazky nepočítalo.

Může se tedy ČSTV přihlásit jako věřitel
Sazky?

Podle mě může, a možná se i přihlásil.

ČJF se tedy na peníze od Sazky nespoléhá?
A ničím jiným se příjem do rozpočtu nena-
hradil?

Tak částečně ho pokrylo zvýšení poplatků.
Ovšem některé poplatky byly zase zrušeny. Pře-
sto hospodaříme vyrovnaně. Vloni jsme tedy na-
výšili rozpočet o milion, ale zase jsme ho sehnali
– půl milionu jsme získali pro ME Pardubice a půl
na investice, z nich byla zakoupena časomíra pro
spřežení.

Tak vida, a jsou některé další věci, jež se po-
vedly?

V loňském roce se nám podařilo sjednat s Čes-
kou televizí mnoho přenosů a záznamů – mi-
strovství republiky Hradištko, Martinice, ME
v Pardubicích, Qnále ZP v Humpolci, drezurní

mezinárodní závody Brno. Letos jsme již také jed-
nali, tentokrát s novým sportovním ředitelem ČT
4 Ponikelským, a opět to vypadá nadějně – od
kladrubských mezinárodních závodů spřežení až
třeba po Qnále martinického šampionátu mla-
dých koní.

Zavedli jsme také pravidla pro výběrové řízení
na pořádání mistrovství republiky. Ovšem to při-
chází v úvahu jen u skoků – o jiná mistrovství se
pořadatelé příliš neperou, na letošní drezurní se
dokonce nepřihlásil nikdo…

Daří se nám utužovat vztahy se zahraničím?
S ostatními evropskými federacemi jsme na-

vázali dobrou spolupráci. Máme dohody s okol-
ními státy, kde mohou naši jezdci startovat na
české licence, platí to pro Slovensko, Polsko, Ma-
ďarsko, Rakousko, a dokonce se to podařilo
i s Německem, i když jen do 50 km od hranic.
S bavorskou jezdeckou federací jsme navázali
bližší kontakty, ovšem zatím zvažujeme, jak kon-
krétně jich využít. Mluvili jsme s nimi o pomoci
s CSIO, které, podle mého názoru příští rok bude.

Dobře také běží, i když někteří manažeři jsou ji-
ného názoru, sportovní centra mládeže. Nechal
jsem si zpracovat statistiku úspěšnosti resp. účasti
jezdců zařazených do SCM na mistrovstvích repu-

bliky a výsledky jsou velmi dobré. Svinčice – skoky
85 %, Frenštát – skoky 35 %, Kolesa – všestrannost
–63%,Kolesa–drezura61%,Frenštát–voltiž70%.

Zmiňujete mládež – je pravda, že nový grant
pro účast na olympijských hrách počítá
s podporou jezdců do �� let?

Koncem března oslovil ČOV sportovní svazy
s dalším„kolem“ žádostí o granty, ovšem s tím, že
preferováni budou sportovci do 23 let. Přesto
jsme požádali o grant pro Aleše Opatrného. Je
třeba si uvědomit, že kritéria pro výběr jsou velmi
přísná, preferování jsou sportovci, kteří již dosáhli
na účast a případně dobrý výsledek na Olympij-
ských hrách v minulých letech a drží si stabilní
úroveň na světové špičce. V prvním kole udělo-

vání grantů Olympijské podpory bylo vybráno 11
sportovců z 10 sportů. My jsme dostali grant pro
Jaroslava Hatlu. Není to sice bůhvíjaká částka, ale
jakákoliv Qnanční podpora je vždy vítána.

Olympijská horečka nás čeká napřesrok. Pa-
kliže budete zvolen, jaké budou vaše priority
do dalšího funkčního období?

Zajištění dostatečného množství Qnančních
prostředků, abychom měli možnost podporovat
výkonnostní a vrcholový sport. A když myslím Q-
nance, tak nejenom ze soukromého, ale i státního
sektoru. Aby se naši sportovci mohli účastnit
vrcholových akcí a šampionátů. Začít samoz-
řejmě musíme u mládeže, ta však bohužel nemá,
až na pár výjimek, příliš kvalitní koně. A určitě se
musíme snažit, abychom měli zastoupení i na
olympijských hrách, protože úspěšnost sportu se
dnes posuzuje podle umístění na mistrovství Ev-
ropy, světa a OH. Ale pouze v kategorii seniorů.
Preferoval bych, aby se náš systém trochu při-
způsobil tomu německému, u nás je mnoho věcí
přežitých, a proč vymýšlet něco nového, když
u sousedů to všechno krásně funguje?

Jsme-li u Německa, jak je to s novým on-line
systémem pro přihlašování na závody? Má
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� Naše široká členská základna byla výhodná,
neboť peníze z ČSTV, potažmo ze Sazky se roz-
dělovaly podle počtu členů a podle ekono-
mické náročnosti odvětví. Od roku 2008 jsme
však bohužel žádné peníze od Sazky nedostali,
takže toto„Kalouskovné“, cca 290 milionů pro
všechny akcionáře Sazky, tzn. 69 procent pro
ČSTV (190 mil) rozděloval přímo Český svaz tě-
lesné výchovy. Ten je rozdělen na komoru
sportovních svazů a komoru tělovýchovných
jednot a sportovních klubů – 50:50. Ovšem
vláda rozhodla, že všechny peníze půjdou
sportovním svazům. Dělí se pak podle kritéria:
50 % členská základna, 50 % úspěšnost spor-

tovního odvětví. U nás bohužel není taková
úspěšnost, jak bychom chtěli, takže peníze
nejsou, ale díky důrazu na mládež (30 %) jsme
dostali z titulu členské základny více.

� Také u pojištění nastal tenkrát problém
s„Kalouskovným“, protože právě z něho se pla-
tila tato pojistka. Z posledních zpráv vyplývá,
že Qnance na pojištění (Kooperativa) by snad
měly být zajištěny. Z„Kalouskovného“ se také
platilo Ochrannému svazu autorů za práva na
ozvučení akcí. Kdyby se peníze nenašly, každý
pořadatel by OSA musel zaplatit sám.

� Ing. JaroSlav PecháčeK vySvětluJe MIMořádné
dotace MŠMt, tzv.“KalouSKovné“
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� Ing. Pecháček s Vladimírem Hruškou, bývalým
členem severomoravského oblastního výboru.
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o něj zájem společnost About Net? Proč jste
neoslovili dodavatele IT pro ČJF, Crmu ACE
Galop?

Tento nápad právě vychází z německého sys-
tému. Nabídl nám ho K. Seidenglanz, že by do-
kázal něco podobného zařídit tak, aby náklady
na program pro ČJF byly minimální. Nyní tedy
dojednáváme podrobnosti. Samozřejmě musí
takový systém komunikovat s ACE Galopem –
tam takové vstupy jsou připravené, ale promy-
slet tento systém do detailů není otázkou dnů.

Nebyla tedy ve hře varianta nějaká koupě li-
cence již existujícího německého systému?

Asi by byla drahá, ale mohu se Němců zeptat
na příštím zasedání FEI, co by to obnášelo.
Možná se můžeme zeptat i Poláků, jak to funguje
u nich.

cSIo 2011? asi těžko
Mluvili jsme o věcech, které se povedly. A co
věci, které se nepovedly? Třeba oCciální
mezinárodní závody se soutěží Pohár ná-
rodů a kvaliCkací na Světový pohár, CSIO,
nekonaly se předloni ani vloni, jak to vy-
padá tento rok?

Nebudou. Smlouvu s 4Jump jsme vypověděli,
dluží nám ještě peníze. Je v jednání smlouva na
CSIO s jiným subjektem. Letos CSIO podle mě
nebude, protože je už pozdě. Otázka CSIO je
podle mě záležitostí prezidenta pro sport a před-
sedy skokové komise (J. Skřivana aV. Drbal, pozn.
red.). Mně bylo naznačeno, ať nyní žádnou akti-
vitu nevyvíjím. Tak čekám. Do konce dubna by
mělo padnout konečné stanovisko – ovšem
jedná se samozřejmě o příští rok, dokonce snad
o čtyřech hvězdách. Ale už jsme jednou měli půl-
hodinu před podpisem smlouvy s velmi dobře
prosperující Qrmou, a také k podpisu nedošlo,
tak to nechci zakřiknout.

Kde by tyto závody probíhaly?
Tak zatímco zájemce o pořádání máme, místo

a organizační tým zřejmě budeme muset dopo-
ručit. A tady jsme také v koncích, protože s mís-
tem konání je problém.

Když jste doporučili Martinice jako místo pro
mistrovství Evropy dětí, juniorů a mladých
jezdců, nešlo by to tedy v Martinicích?

CSIO by v Martinicích zřejmě šlo uspořádat.
Bohužel takové výhody, které má CSIO Bratislava
s prezidentem Slovenské jezdecké federace
Ing. Andrejem Glatzem, jednatelem slovenského
DaimlerChrysleru, mít asi nebudeme… Už
5. května se rozhodne, zda bude Martinicím ev-
ropský šampionát přidělen, ale proti nim kandi-
duje Ebreichsdorf, perfektně vybavený
a monstrózní areál… Při posledním GA padl

návrh, aby areál disponoval dvěma kolbišti,
neboť se poprvé konala současně i kategorie
dětí, což není na Magna Racino problém, ovšem
u nás ano.

Když již potřetí nebudeme pořádat CSIO,
dají nám ho vůbec další rok?

O CSIO nejde, to nám dají, jde však o to, aby
nám přidělili kvaliQkaci Světového poháru. A také
o tom bych chtěl mluvit na květnovém mimo-
řádném zasedání FEI s předsedou skokové ko-
mise Rochem.Víte, že v termínu letošního našeho
CSIO je ve slovenském Pezinku tříhvězdové CSI?

z domácích kolbišť
Pojďme chvíli z mezinárodních do našich
domácích vod, tedy spíše kolbišť. Závody na
vyšší úrovni totiž nejsou tolik na štíru s do-
držováním pravidel, ale jak je to na veřej-
ných trénincích a hobby závodech? Byl jste
na takových závodech?

Já jsem přesvědčen, že veřejný trénink jde
úplně jinam, než měl jít. Původně byl na parkuru

trenér, který jezdce řídil, při tom mu říkal, co dělá
dobře a co špatně. Jezdci by se při něm měli zdo-
konalovat. Ovšem dnešní veřejné tréninky jsou
normální závody, což by být nemělo. A pořada-
telé si je spolu s hobby závody velmi oblíbili,
neboť jejich pořádání není tak nákladné – od
výher až po náklady na personál. I na závodech
od nejnižších stupňů by měli být kvalitní roz-
hodčí a kvalitní dozor na opracovišti. Na opraco-
viště se v těchto nižších stupních skoro bojíte
vkročit, aby se vám něco nestalo.

Od �. 4. platí povinnost označení koní na zá-
vodech identiCkačními čísly. Nebyla zave-
dena na poslední chvíli?

Ne, nebyla. S čísly přišla sama skoková komise.
Ve všestrannosti jsou povinné už od loňska.

Podporoval byste vznik komise rozhodčích?
Nemyslím si, že by musela nutně vzniknout

přímo komise rozhodčích, ale spíše v každé ko-
misi zodpovědný člověk za pravidla. A tito spe-
cialisté na pravidla se pak mohou scházet. Nyní
tomu tak není, a to je podle mého chyba. Také
jsem toho názoru, že pravidla by se neměla
každý rok měnit a třeba i upravovat podle mezi-
národních. Je to Qnančně velmi nákladné
a stejně si to pak ani nikdo nepřečte a je překva-
pen, co v nich vlastně je.

Znáte akreditaci Cvičitel – instruktor pro
všechny? Pro její získání ani nemusíte vla-
stnit jezdeckou licenci…

Ano, již jsme o ní slyšeli. Nyní řešíme s minis-
terstvem školství, aby byla schválena kvaliQkace
cvičitel turistických jízdáren. Její úspěšný absol-
vent neobdrží naši cvičitelskou licenci, ale může
být základem pro vydání živnostenského listu.

Za poslední čtyři roky ve funkci, existuje
něco, co byste učinil jinak?

Je to těžké. Nejvíce mě mrzí, že nedokážeme
sehnat generálního sponzora. Nebo alespoň
hlavního sponzora.

Vy osobně tedy podnikáte nějaké kroky ke
shánění peněz od sponzorů?

Je to složité. Každý, kdo je funkcionářem, je
také členem nějakého klubu, pro který samoz-
řejmě shání peníze tak, aby z toho on sám nebo
jeho klub něco měl. Když sežene peníze pro ČJF,
Qnanční efekt zde zřejmě není takový. My jsme
za poslední 4 roky sehnali spoustu státních
peněz: příspěvky na mezinárodní závody – 550
tisíc korun na ME všestrannost, na ME skoky J/Y
2008 půl milionu, nyní máme smlouvu se spo-
lečností Pavo. Já nikoho neodrazuji od vyhledá-
vání sponzorů, určitě jsme schopni i vyplatit
rozumnou provizi, ale nikdo nesehnal nic. �

� Na konferenci by se měli utkat o post prezi-
denta ČJF – Ing. Pecháček a V. Drbal. Ten však
svoje plány představí až přímo před delegáty.

� 5. května se rozhodne, zda bude Martinicím
přidělen evropský šampionát. Ing. Pecháček v
roli hlavního rozhodčího při MČR 2010 se stavite-
lem parkurů Zdeňkem Krpelou.


